
 

 

Ple de novembre del Consell Valencià de 

Cultura 

Aprovat un informe sobre l’estat de les torres de la costa 

d’Alacant i un sobre la indústria dels videojocs 

 

València, 26 de novembre. Palau de Forcalló.- En la seu del Consell 

Valencià de Cultura s’ha celebrat la sessió plenària de la institució amb una 

sèrie de punts del dia, entre els quals estaven la presa en consideració d’un 

informe sobre la indústria dels videojocs i d’un altre sobre la innovació 

empresarial. El dels videojocs tracta la situació actual d’esta indústria, en 

creixement continu i absolutament internacionalitzada, en la qual els 

professionals de València tenen una importància destacadíssima. En les 

conclusions, el Consell es felicita per això, però també demana una reflexió 

sobre els riscos de dependència i anul·lació de la creativitat de la persona. 

L’informe ha quedat aprovat. 

També s’ha presentat un text valoratiu per a la possible declaració, com a 

BIC Immaterial, dels actes de la Baixada del Crist i de les Ambaixades de 

les festes de moros i cristians d’Ontinyent. Estos dos actes diferencien les 

festes de la capital de la Vall d’Albaida de les moltes altres celebracions de 

moros i cristians que es fan en pobles i ciutats valencians, sobretot perquè 

van ser escrites expressament per a Ontinyent per José Joaquín Cervino, un 

jurista d’arrels ontinyentines i secretari de la reina Isabel II, l’any 1860.  

En les conclusions, favorables a la declaració d’estos actes de la festa com a 

BIC Immaterial, es trasllada als organitzadors, literalment, la conveniència 

de traduir al valencià els textos de les ambaixades, dins del camí d’evolució 

i adequació de la Festa a la situació actual de la societat d’Ontinyent. 



Potser d’una importància particular en el Ple de hui era la consideració d’un 

informe sobre l’estat de les torres de guaita de l’antiga Horta d’Alacant. En 

un principi el text s’havia plantejat per a tractar la situació d’una torre en 

concret, la del Xiprer, però la urgència de l’assumpte va portar a ampliar-lo 

a l’estat de totes les torres de la zona, que són Bé d’Interés Cultural i per a 

les quals es va aprovar el Pla Especial de les Torers de l’Horta per part de 

l’Ajuntament d’Alacant l’any 2007, que no va arribar a aplicar-se mai. Este 

informe, aprovat per unanimitat, demana en les conclusions l’assumpció de 

responsabilitats al respecte per part de les institucions públiques valencianes, 

i la intervenció urgent de l’Ajuntament d’Alacant per a evitar l’assolament, 

que sembla imminent, de la torre del Xiprer. 

Tots estos documents estaran, a disposició dels ciutadans interessats, en el 

web del Consell Valencià de Cultura. www.cvc.gva.es 

 


